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Situacija i dalje nesigurna - samo zdravo dete može u školu, roditelji će biti saradnici 

Epdimiolog Predrag Kon je rekao na konferenciji za novinare Kriznog štaba da su brojevi i dalje visoki a 
situacija nesigurna i pored poboljšanja. Prema njegovim rečima, samo zdravo dete može da ide u školu, 
a roditelji će biti saradnici. Ponašanje u školi biće definisano i za nastavnike i za učenike. Termin naredne 
konferencije biće naknadno saopšten. 

Prema poslednjim podacima, u Srbiji je registrovano 236 novih slučajeva koronavirusa. Preminulo je još 
9 pacijenata. Na respiratoru je 106 osoba. 

O smrti košarkaša 

Upitan da li smrt košarkaša Majkla Odža ima veze sa kovidom 19, dr Predrag Kon je rekao da to ne bi 
povezivao jer nema druge podatke osim iz medija da je bio u pitanju iznenadni srčani udar. 

Kon je rekao da je jasno da je posle svake infekcije kovid, potrebno dati određeno vreme za 
rekonvalescenciju, ali da to ne bi povezivao sa konkrentim slučajem, jer za to nema adekvatne podatke.   

Epidemiolog Predrag Kon rekao je na konferenciji za novinare Kriznog štaba da je u Beogradu situacija 
takva da se iz dana u dan registruje smanjenje definisanih sumnji na kovid 19 ali to ide sporije nego što 
bi se očekivalo za razliku od pražnjenja bolnica. 

"Virus je i dalje sa nama. Brojevi su i dalje visoki i stuacija je i dalje nesigurna i pored poboljšanja", 
upozorio je Kon. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4044124/srbija-koronavirus-zarazeni-podaci.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4044124/srbija-koronavirus-zarazeni-podaci.html


 
 

Što se tiče učenika, o tome će biti u utorak sastanak Kriznog štaba, ukazao je Kon. "Razmatra se i dosta 
toga je prodiskutovano, postoje tehnička pitanja za mogućnosti škola i zajedno sa Ministarstvom 
prosvete će se sve rešavati", podvlači Kon.  

Prema njegovim rečima, samo zdravo dete može u školu, roditelji će bi saradnici. 

Roditelji će morati da izmere temperaturu detetu, da se ne bi to prepuštalo školama, kaže Kon i dodaje 
da će biti potrebno da razgovaraju sa svojom decom. 

"Samo ponašanje u školi biće definisano za nastavnike i učenike, to neće biti teško kako izgleda u prvi 
mah. U mlađim razredima do 5. razreda će biti nastava u školama, a za ostale kombinovano, drugačije će 
biti za ostale učenike", rekao je dr Kon. 

To je podložno promeni, istakao je Kon i ukazao da sutra imaju završni dogovor sa delom Kriznog štaba, 
tako da će se pažljivo pristupiti ovome. 

U mlađim uzrastima nema težih slučajeva obolevanja  

"Ono što je bitno - da u mlađim uzrastima nema težih slučajev obolevanja, niti je visok nivo transmisije", 
kaže Kon i dodaje da će biti u pripravnosti sve epidemiološke službe. 

Govoreći o problemu dece sa autizmom, rekao je da toj deci ne može da se kontroliše ponašanje u 
smislu kontakata i ne možete garantovati da oni što rade sa njima ne mogu da donesu kovid. 

"Krajnje rešenje je da bi trebalo da rade svi ti centri, dnevni boravci, ali tu postoji strah ljudi da ih neće 
dovoljni zaštititi i kako će to roditeljima preneti. Rešenja praktično nema. Centri treba da rade kao vrtići, 
to je moje mišljenje. Ne postoji poptuna saglasnost svih strana", kaže Kon. 

U ovom trenutku virus je glavni problem 

U zajedničkoj borbi protiv virusa moramo biti jedinstveni bez obzira na lične animozitete ili neke druge 
razloge i različitosti, poručio je Kon. 

Na pitanje novinara o smeni infektologa u Novom Pazaru dr Lejle Ćeranić, Kon je rekao da ne zna 
neposredno o čemu se radi. 

"Problema ima svuda, nismo mi bez problema i ne mogu tako nešto da kažem. Jedini način je da 
shvatimo da je u ovom trenutku virus glavni problem i da zajedno kakvi god sukobi postoje moramo da 
nađemo snage da te sukobe prevazilazimo. Ne izjašnjavam se po pitanju da li je jedna ili druga strana u 
pravu", rekao je dr Kon. 

Prema njegovim rečima, problemi se rešavaju ili postaju dublji.  

Dr Kon je istakao da samo zajedničkim snagama može biti vođena borba protiv virusa. 



 
 

 

 

Doktor Krstić posle odlaska Vojske iz Novog Pazara: Čekamo novi zadatak 

Komandant vojne poljske bolnice u Novom Pazaru, pukovnik dr Predrag Krstić rekao je za RTS da dolazak 
Vojske u taj grad umirio građane i da su oni shvatili da nisu sami. Odmore ćemo koristiti svi zajedno kada 
situaciju u potpunosti stavimo pod kontrolu i iz ovoga izlazimo kao pobednici, nikako drugačije, rekao je 
doktor Krstić. 

Posle više nedelja koje su mnogi opisali kao najteže u istoriji Novog Pazara, situacija se polako 
stabilizovala. I dalje su na snazi mere opreza, i dalje lekari i medicinske sestre rade danonoćno, ali je 
vojna bolnica dezangažovana. 

Komandant vojne poljske bolnice u Novom Pazaru, pukovnik dr Predrag Krstić rekao je za RTS da dolazak 
Vojske umirio građane i da su oni shvatili da nisu sami i zaboravljani.  

Niame, krajem juna, usled naglog i neočekivanog priliva pacijenta došlo je preoptrećenosti kapaciteta 
Opšte bolnice Novi Pazar. Takođe, oboleo je i jedan broj lekara, pa je zdravstaveni sistem doveden do 
ivice pucanja.   

Trećeg jula doneta je odluka o formaranju privremne poljske bolnice za prihvatae i lečenje kovid 
pacijenta i nakon dve nedelje videli su se rezultati, rekao je doktro Krstić. 

On je objasnio da je poljska bolnica formrana kao nezavisna celina kapaciteta 112 kreveta sa jasno 
definisami zonama. Medicinski tim, kaže, činila su 43 lekara koja su radili u smenama.  

"Iz dana u dan broj hospitalizovanih pacijenta je bio sve manji, a podaci iz kovid ambulanti  Novog 
Pazara, Sjenice i Tutina su pokazivali da se broj prvih pregleda smanjuje i na ta način smo znali da smo 
situaciju stavili pod kontrolu", rekao je doktor Krstić. 



 
 

Nastavili smo, kaže, i sa insistiranjem na održavanju preventivnih mera samozaštite. 

Posle odlaska Vojske iz Novog Pazara, epidemiološka situacija se popravila, u bolnici je trenuto 
dvadestak pacijenta koji se leče od koronavirusa.  

Vojska, vojni lekari angažovani su i na drugim mestima i u drugim ustanovama u zemlji.    

Moje kolege iz vojnog i civinog sektora svakog časa očekuju novi zadatak, bilo u radu sa kovid 
pacijentima ili vraćanje na VMA. Odmore ćemo koristiti svi zajedno kada situaciju u potpunosti stavimo 
pod kontrolu i naravno izaći ćemo kao pobednici i nikako drugačije", rekao je doktor Krstić. 

 

 

Kovid 19 ostavlja posledice, oporavak i vraćanje u formu traje nedeljama 

Direktor Instituta za ortopedsko-hirurške bolesti "Banjica", Zoran Baščarević, kaže za RTS da kovid 19 
nije bolest bez posledica, i da je potrebno više nedelja da one prođu kod izlečenih pacijenata. 

Zoran Baščarević je rekao, gostujući u Dnevniku RTS-a, da se u Institutu za ortopedsko-hirurške bolesti 
"Banjica" trenutno nalaze 134 kovid pacijenta. 

"Juče smo imali 27 otpusta, a samo četiri prijema i takav trend imamo u poslednjih nekoliko dana. Ako 
se tako nastavi - a ne verujem da se tako može nastaviti jer smo sada zadržali pre svega teže pacijente, 



 
 

naša intenzivna nega i dalje je puna, onda bismo mogli očekivati da u narednih nekoliko nedelja dođemo 
u stanje da više nemamo kovid pacijente", navodi Baščarević. 

Na kiseoniku se, navodi nalazi 50 pacijenata. 

Navodi da je u KBC "Dragiša Mišović" oko 20 radnika pozitivnih na pi-si-ar testiranju, ali da niko nije 
hospitalizovan. 

Imaju, kako dodaje, dosta ljudi pozitivnih na serološkim testovima, što znači da je bolest prošla kroz njih 
i da su stekli imunitet. 

"Ne smemo uopšte da se opustimo, ne smemo da čvrsto verujemo da je ovo početak jednog kraja. Ne 
bih ja tako rekao. Mi smo na nekoj zaravni. Pacijenata je manje, mi ih otpuštamo. Međutim, oni koji 
dolaze su i dalje teško bolesni, nemamo situaciju da imamo samo lako obolele pacijente", napominje 
Baščarević. 

Dodaje da su pacijenti i dalje su mnogo mlađi od od onih koje su lečili u aprilu. "Sada je njihova starosna 
struktura između 55 i 65 godina", navodi Baščarević. 

"Nedelje će trebati da se vratite u punu formu" 

Baščarević, koji se izlečio od kovida 19, ističe da bolest ostavlja posledice i da ljudima treba možda i 
mesec dana da one prođu. 

"Ozdravite vi od korone, dobijete negativan bris, sve je to u redu. Međutim, jedna opšta malaksalost, 
slabost, možemo čak donekle reći dekoncentracija, umor - ostaju. Lako se zamarate, nemate više 
energije da radite osam, devet sati dnevno, već samo dva, tri sata. Nije ovo bolest bez posledica. Kada će 
one da prođu, ko zna, možda mesec dana od početka prvih simptoma", navodi Baščarević. 

Najvažnija je, ističe, da ljudi najzad ozdrave, ali ne treba da očekuju da će odmah ponovo "biti u formi". 

"Ne očekujte odmah, već mesec dana, nedelje će trebati da se vratite u punu formu", ističe Baščarević. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Red ispred Torlaka za testiranje od ranog jutra 

Ispred Instituta "Torlak" formirana je kolona ljudi od ranih jutarnjih sati koji čekaju svoj red za pi-si-ar 
testiranje. 

Slobodnih termina za pi-si-ar testiranje na lični zahtev nema do 20. avgusta, piše na sajtu Gradskog 
zavoda za javno zdravlje. 

Na Torlaku se ne zakazuje, ali se čeka. Povremeno u veoma dugačkom redu. 

Ispred Instituta formirana je kolona ljudi od ranih jutarnjih sati, njih oko 50, i svi oni stoje i čekaju svoj 
red za testiranje. 

Građani su stigli već u 5.30 i najčešći razlog za testiranje navode poslovna i turistička putovanja. 

Testiranje na Torlaku se ne zakazuje, a rezutati se dobijaju isti dan. 

Radno vreme je od 8 do 15 časova, a kako kažu u Institutu, često ostanu i duže kako bi testirali više 
stotina ljudi. 

   



 
 

 

 

KBC "Dragiša Mišović": Teža klinička slika kod dece, ali dobro reaguju na terapiju 

Olivera Ostojić, rukovodilac dečje klinike KBC "Dragiša Mišović", kaže za RTS da je klinička slika kod 
zaražene dece sada teža nego u prvom piku epidemije, ali da mladi jako dobro reaguju na terapiju. 

Olivera Ostojić je rekla, gostujući u Jutarnjem programu, da je u dečjoj klinici KBC "Dragiša Mišović" 
trenutno četvoro dece na lečenju od kovida 19, znatno manje nego sredinom jula, kada ih je bilo 40. 

"Nadamo se da će i oni tokom ove nedelje biti otpušteni", napominje Ostojićeva i dodaje da su deca 
stabilnog zdravstvenog stanja. 

Meću decom je i beba rođena pre 30 dana, koja je pozitivna na koronavirus, ali je primljena iz sasvim 
drugih razloga i završava svoje lečenje. 

Ističe da je klinička slika kod zaražene dece sada teža nego u prvom piku epidemije. 

"To se odnosi najviše na veću decu, od 14, 15 godina pa više. Deca su dolazila sa visokim 
temperaturama, malaksalošću, glavoboljom kašljem, digestivnim smetnjama, laboratorijskim nalazima 
koji pokazuju da postoje multisistemski inflamatorni procesi, takozvana citokinska oluja", navodi 
Ostojićeva. 

"Mladi organizmi jako dobro reaguju na terapiju" 

Sreća je, ističe, da mladi organizmi jako dobro reaguju na terapiju. 

"Bez obzira koliko je to dramatično u početku, za par dana oni se oporavljaju", kaže Ostojićeva i dodaje 
da nije bilo kašnjenja u dolaženju kod pedijatra. 



 
 

Upitana da li ima nekih trajnih posledica kada prođe bolest, navodi da u KBC "Dragiša Mišović" u prvom 
talasu nisu imali decu koja bi mogla imati bilo kakve posledice, dok su u drugom piku imali nekoliko dece 
koja su zahtevala i tercijarnu zdravstvenu negu. 

"Mi sada ne znamo taj teži oblik kako će da ide, jer su oni tek sad pri kraju lečenja ili su pre par dana 
izlečeni tako da ne znamo šta će se dešavati kod njih", objašnjava Ostojićeva. 

Kada je u pitanju početak školske godine, smatra da deca moraju da krenu na neki način u vrtić. 

"Kako će to izgledati, videćemo. To će zavisiti od vaspitačica. Ona će morati da najvećim delom da 
sprovode te mere zaštite", rekla je Ostojićeva. 

 

 

U KC Vojvodine na respiratorima 14 pacijenata 

Prema najnovijim podacima, u novosadskim bolnicama ukupno je 241 pacijent na lečenju zbog korona 
virusa, što je 11 pacijenata manje nego juče. 

U Kliničkom centru Vojvodine trenutno se leči 218 pacijenata kod kojih je potvrđeno da su oboleli od 
korone, dok je u Vojnoj bolnici u Petrovaradinu na lečenju 23. 

Kod 14 pacijenata lečenje zahteva primenu mehaničke ventilacije, navode u KCV-u, a prenosi portal 021. 

Dodaju da se kod velikog broja ostalih hospitalizovanih pacijenata primenjuje intenzivna kiseonička 
potpora. 

U novosadskim bolnicama danas je 11 obolelih od kovida manje nego juče, dok je broj pacijenata na 
respiratoru manji za tri. 



 
 

Iz KCV-a apeluju na građane da se pridržavaju svih preventivnih zaštitnih mera, što podrazumeva 
nošenje maski, održavanje odgovarajuće distance između osoba, redovno pranje i dezinfekciju ruku, kao 
izbegavanje okupljanja u zatvorenom prostoru. 

 

Tiodorović: Nalazimo se u prelomnoj situaciji 

Epidemiolog dr Branislav Tiodorović izjavio je da se nalazimo u prelomnoj situaciji, koju ćemo, do kraja 
avgusta, možda moći da kontrolišemo.  

"Ako umzemo u obzir situaciju u kojoj se nalazimo, ona je prelomna. Imamo bolju samodisciplinu i ako 
tako nastavimo onda ćemo do kraja avgusta možda doći do situacije kada ćemo moći da kontrolišemo 
ovu bolest", rekao je  

Navodi da je situacija pod kontrolom, uprkos tome što je još uvek nesigurna zbog prisustva virusa.  

"Ako pođemo od toga kako su kovid ambulante radile, broj pregleda se smanjio na trećinu ukupnog 
broja od pre sedam ili 10 dana. Klinički centar u Nišu je 229 bolesnika, od toga 10 dece od kojih su troje 
pozitivna. Nesigurna situacija jer je virus još uvek tu, ali pod kontrolom", izjavio je Tiodorović.  

Za sutra je najavljena konačna odluka o polasku dece u školu.  

"To je takođe jedan prelomni trenutak. Deca moraju krenuti u školu. Odnos svih nas, pa i dece, prema 
ovoj bolesti mora biti takav da živimo sa koronom. Prema tome, pogotovo prvi razred treba da bude u 
školi. Ako se sve svede na onlajn sistem, onda nećemo imati pravi razvoj deteta", poručio je Tiodorović i 
dodao da to podrazumeva kontrolu kako roditelja, tako i obrazovnih ustanova. 

 



 
 

 

 

18 heroja: Lekari koji su izgubili život tokom koronakrize 

Koronavirus u Srbiji uzima danak među onima koji su u prvim borbenim redovima - lekarima i 
medicinskom osoblju. Iako je dr Vladimir Žugić, u petak iznenada preminuo od infarkta, reč je o 
poznatom pulmologu, načelniku Polikliničke službe Klinike za pulmologiju KCS, koji je aktivno učestvovao 
u borbi protiv kovida u Srbiji.  

Svaki deseti zaraženi koronavirusom u našoj zemlji je zdravstveni radnik. Srbija po ovome nije izuzetak u 
odnosu na druge države. 

Lekarska komora Srbije do sada je objavila podatak da je pod posledica kovida 19 preminulo ukupno 13 
lekara. Kada se na ovaj spisak dodaju i oni koje u svojoj evidenciji ima i Sindikat lekara i farmaceuta 
Srbije, dolazi se do ukupnog broja od 18 lekara, među kojima je i novosadski stomatolog Stanislav 
Ostojić, o kome je Nova.rs pisala. 

Imena lekara preminulih od kovida objavljena su na posebnoj stranici IN MEMORIAM Covid-19 na 
internet sajtu Komore, kao i na internet sajtu Sindikata lekara i farmaceuta Srbije, pod oznakom “slava 
mu”. 

Ovi spiskovi nisu u celosti usaglašeni – Komora nije navela nekoliko rekara i dva preminula posle 13. jula, 
dok Sindikatu nedostaje prva preminula doktorka. 

Prva žrtva kovida među lekarima u Srbiji je bila dr Biljana Natić Ljumović, specijalnista ginekologije i 
akušterstva iz Doma zdravlja u Nišu. Ona je preminula 24. marta od koronavirusa. Dr Natić Ljumović tada 
je bila, kako je navela Lekarska komora, jedna od osmoro niških lekara kojima je potvrđen virus korona. 

https://nova.rs/drustvo/odbili-da-ga-lece-tuzili-ga-zbog-zaraze-na-kraju-umro/
http://www.lks.org.rs/in-memoriam-covid-19/cid208/index/
http://www.sindikatlfs.rs/tag/%d1%81%d0%bb%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d0%bc%d1%83/
http://www.sindikatlfs.rs/tag/%d1%81%d0%bb%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d0%bc%d1%83/


 
 

Poslednjeg dana marta, preminuo je i lekar iz Ćuprije – dr Goran Ivanković. specijalista urolog. 

April mesec, u jeku vanrednog stanja, uzeo je i najviše života srpskih lekara. Prvog dana aprila preminuo 
je dr Branislav Blažić, specijalista opšte hirurgije, koji je radio kao državni sekretar u Ministarstvu zaštite 
životne sredine. 

Od posledica kovida preminuli su internista dr Miroslav Vasić iz Varvarina, ortoped dr Vojkan Šuluburić iz 
Čačka, pulmolog dr Dragoslav Arsić iz Varvarina, zatim bivša načelnica odeljenja lekovačke bolnice dr 
Dušanka Živković. 

Ceo Niš se danima opraštao od čuvenog hirurga dr Miodraga Lazića, koji je 14. aprila preminuo od 
posledica infekcije koronavirusom. 

Jedan od najbližih saradnika dr Miodraga Lazića, hirurg Bojan Jovanović napisao je na svojoj Fejsbuk 
stranici da je “otišao najbolji među njima”. 

“Veliki čovek za života, od danas legenda o kojoj će generacije pripovedati. Najbolji srpski sin, čovek koji 
je zadužio ovu zemlju i pokoljenja. Počivaj u miru dragi prijatelju. Žal je prevelika”, naveo je Jovanović. 

O doktoru Laziću snimljen je dokumentarni film „Dnevnik ratnog hirurga“, autora Siniše Grabeža u 
produkciji Televizije Republike Srpske. Za njegov rad tokom rata, kada je tokom devedesetih spasio 
mnoge živote, u Republici Srpskoj patrijarh Pavle odlikovao ga je Ordenom Svetog Save, a bio je nosilac i 
drugih priznanja. 

Sredinom aprila preminuo je i internista, dr Aleksandar Janačković iz Niša, vaskularni hirurg profesor dr 
Dragan Marković iz Beograda, stomatolog Stanislav Ostojić iz Novog Sada. 

Jedan od najistaknutijih, svetski priznatih profesora i onkoloških hirurga sa naših prostora, profesor dr 
Radan Džodić, preminuo je u 68. godini u Beogradu, kada je izgubio bitku sa kovidom. 

Profesor Džodić je bio dugogodišnji direktor Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije. 

Specijalista fizikalne medicine i rehabilitacije, dr Milan Mileusnić, jedna od omiljenih lekara naših 
poznatih sportista, preminuo je od posledica kovida u 49. godini. 

Internista iz Vranja dr Svetislav Mišić, preminuo je 5. jula u Kliničkom centru u Nišu. Mišić je bio 
dugogodišnji načelnik Dispanzera za dijabetes u Vranju i lekar koji je ostavio veliki trag u oblasti lečenja 
ove bolesti. 

Koronavirus je bio koban i za poznatog pedijatra dr Dragoslava Maksimovića iz Beograda. On je bio lekar 
i načelnik u Tiršovoj, KBC Zvezdara i drugim beogradskim bolnicama, a nastavio je da radi sa pacijentima 
i tokom penzije. 

Internista dr Zvonimir Đorđević iz Vranja preminuo je 18. jula, a 22. jula radiolog dr Slavko Popović iz 
Niša, koga je infekcija koronavirusom zatekla na radnom mestu – više od decenije bio je zaposlen u 
Specijalnoj psihijatrijskoj bolnici u Gornjoj Toponici. 

https://nova.rs/drustvo/sahrana-doktora-miodraga-lazica-danas-u-nisu/
https://nova.rs/drustvo/iz-kc-nis-za-nova-rs-nazalost-doktor-laza-je-preminuo/
https://nova.rs/drustvo/zubar-iz-novog-sada-kriticno-radio-i-pod-infekcijom/
https://nova.rs/drustvo/umro-onkolog-radan-dzodic/
https://nova.rs/drustvo/umro-onkolog-radan-dzodic/
https://nova.rs/drustvo/poznati-lekar-milan-mileusnic-preminuo-od-koronavirusa/
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